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Предмет:Информација о реализацији иницијатива одборника 

   

Достављамо одговоре на иницијативе одборника поднесене на Двадесет 

четвртојредовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је одржана 19. јула 2023. 

године. 
 

На Двадесет четвртој  редовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је одржана 
19. јула 2023. године, у оквиру предвиђене тачке дневног реда: Иницијативе 
одборника, нове иницијативе дали су одборници: Бранка Драгичевић и  Душан 
Бодирога. 
 

Бранка  Драгичевић је дала иницијативу: 
 

Она је истакла да је завршена школска година и у мјесецу септембру почиње нова 
школска година, па је дала иницијативу да Општина Фоча у наредној школској 
години стипендира, односно издвоји једну врсту новчане помоћи за ученике 
подручних школа на територији Општине Фоча. Она је истакла да подручних школа 
нема многа, као ни ученика у тим школама, а ово би много значило и дјеци и 
родитељима и они би остали у тим подручјима, односно у приградским насељима и 
селима, а  значило  би много и школама, јер би задржале свој кадар. 
Она је навела да  у општини Невесиње  Начелник Општине сваке године  распише 
јавни позив за расподјелу новчаних средстава, односно новчане помоћи за све 
ученике подручних школа од првог до петог разреда,а новчана накнада се исплаћује 
10 мјесеци колико траје и школска година,а у износу од 100 КМ. 
 

Одговор : Начелник Општине 

 

Општина Фоча је на почетку школске  године помогла ученике првих разреда са 
једнократном помоћи, као  и ученике   из вишечланих породица којима се родитељи 
налазе на заводу за Запошљавање – Биро Фоча. Уколико буде могућности у 
наредном периоду Општина Фоча ће реализовати ову ницијативу. 
 

Душан  Бодирога је дао двије иницијативе: 
 

Он је истакао да су многе општине у републици Српској примале у госте из 
основних школа са подручја Косова и Метохије, па је дао иницијативу да се 
размисли да и општина Фоча једно љето прими у госте дјецу са овог подручја од 7-

10 дана. 
 

Одговор : Начелник Општине 

Већ је постојала предметна иницијатива, која није реализована због пандемије 
вируса короне. Уколико буде могућности у наредном периоду Општина Фоча ће 
реализовати предметну ницијативу уз сарадњу са школама из Фоче. 



 

Он је предожио да се Универзитетска болница у Фочи или Дом здравља у Фочи носи 
назив др Ристо Јеремић, јер је он први доктор хирург са простора Босне и 
Херцеговине у 19 вијеку. 
 

Одговор : Скупштина Општине Фоча 

 

Иницијатива ће бити прослијеђена на обраду надлежном радном тијелу Скупштине 
Општине Фоча, која је овлашћена да утврди промејна назива улица, тргова и јавних 
установа и објеката који се односи на назив ЈЗУ „ Дом Здравља Фоча“.За назив 
Универзитетке болнице Фоча искључива надлежност за промјену назива је на Влади 
Републике Српске, као оснивачу. 
 

Одговори на одборничке иницијативе  поднесене на Двадесетпетој сједници 
Скупштине Општине Фоча, која је одржана 03. октобра 2023. године 

 

На Двадесет петој редовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је одржана у 
уторак, 3. октобра 2023. године, у оквиру предвиђене тачке дневног реда, нове 
иницијативе дали су одборници: Татјана Шифорија, Крсто Ивановић, Бранка 
Драгичевић, Мирослав Ристановић и Милош Милић. 
  

Татјана  Шифорија је, у писаној форми, дала двије иницијативе. 
 

1.  Она је предложила да се у МЗ Ливаде израде дрвљаници за потребе становника 
стамбених зграда који немају подруме и немају гдје остављати огрев. 
Она је образложила да је Општина урадила 12 дрвљаника, а станара је много више, 
па има потребе за израду још 25 дрвљаника, уз сугестију да се у буџету Општине за 
2024. годину предвиде средства за ове потребе. 
 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено- комуналне послове 

 

У наредном периоду приликом израде Програма уређења грађевинског земљишта за 
2024. годину, коришћења средстава заједничке комуналне потрошње за 2024. годину 
и утрошка средстава од шумских сортимената за 2024. годину уколико буде 
расположивих финансијских средстава биће планирана израда још дрвљаника чија је 
изградња започета у у 2023 године.  
 

2.  Она је дала више иницијатива које се односе на улице у насељу Горње Поње. 
Она је, на захтјев грађана из Карађорђеве улице, предложила да се у овој улици:  
-  забрани саобраћај за камионе преко 10 тона и  
-  поставе два лежећа полицајца, на дионици од броја 68, иза пекаре, а пред 
раскрсницом, до броја 80, код Бичове кафане.  
Она је предложила да се на предметној дионици регулише расвјета. 
Она је предложила да се регулише тротоар на дионици од улице Војводе Путника до 
Основе школе „Веселин Маслеша“. 

Она је образложила да се становници из Карађорђеве улице жале да им је угрожена 
безбједност и да су камиони у три наврата поломили ограде различитих власника 
усљед недозвољене брзине. 
Грађани, такође, моле да се ријеши расвјета дијела ове улице и спремни су да на 
својим приватним посједима дозволе постављање стубова. 
 

 

 

 



Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено- комуналне послове 

 

Приликом израде Наредбе о регулисању саобраћаја на подручју општине Фоча ће 
бити регулисан саобраћај теретних возила на градским саобраћајницама, између 
осталог и у  Карађорђевој улици. 
 

У наредном периоду приликом израде Програма уређења грађевинског земљишта за 
2024. годину, коришћења средстава заједничке комуналне потрошње за 2024. годину 
и утрошка средстава од шумских сортимената за 2024. годину уколико буде 
расположивих финансијских средстава биће планирано постављање „лежећих 
полицајаца“. 

Приликом израде плана за изградњу јавне расвјете на подручју општине Фоча узеће 
се у разматрање и постављање уличне расвјете у Карађорђевој улици. 
Због изграђених стамбених и пословних објеката ,постављених бетонских зидова и 
ограда уз постојећу саобраћајницу, тренутно не постоји просторна могућност да се 
ураде тротоари на једном дијелу Карађорђеве улице , тј од улице Војводе Путника до 
Основне школе „Веселин Маслеша“. 

 

Крсто  Ивановић је, у писаној форми, дао двије иницијативе. 
 

1. Он је предложио да се, ради безбједности становништва, поставе лежећи 
полицајци у Улици Цара Душана 73, испод Јавне установе Средњошколски центар 
Фоча, уз сугестију да се поставе отприлике три лежећа полицајца. 
 

Одговор  Одјељење за просторно уређење, стамбено- комуналне послове 

 

ЈП “Путеви Републике Српске“ д.о.о. Бања Лука је надлежно за постављање 
„лежећих полицајаца“ Улица Цара Душана пошто је она дио дио магистралног пута 
МII-510 Фоча – граница РС/ЦГ (Викоч). Општина Фоча је у предходном периоду 
упутила захтјев ЈП “Путеви Републике Српске“ д.о.о. Бања Лука за постављање 
„лежећих полицајаца“ у Улици Цара Душана.  
 

2.  Он је предложио да Општина Фоча у сарадњи са локалним оператерима, М'тел и 
другима, договори покривање читаве територије општине Фоча са сигналом. 
Он је образложио да оправдање за то представља велики број туриста, планинара, 
љубитеља природе, еколога и ловаца који обилазе разна природна богатства на 
подручју општине Фоча, а која нису покривена сигналом. 
 

Одговор :  „М:тел“ А.Д. Бања Лука 

 

„М:тел“ А.Д. Бања Лука ради анализу и оптимизацију своје мобилне мреже, као и   
планирање и изградњу нових објеката базних станица . Тренутно су на подручју  
Општине Фоча у плану и скорој реализацији изградње базне станице на  
локацијама : Веленићи, Миљевина-Дретва, Врањевица, Козја Лука и локација  
Шиште.Ненасељена подручја која су безпостојеће електроенергетске  
инфраструктуре не могу сепокрити у потпуности сигналом , јер је изградња  
базних станица на тим локалитетима условљена електроенергетском  
инфраструктуром.                          
                                                                                                              

„М:тел“ А.Д. може по позиву обићи одређене локалитете од туристичког значаја, да 
се утврди постојеће стање са сигналом и планира мјера на његовом побољшању. 

 

Бранка  Драгичевић је дала иницијативу да  да се један контејнер врати на 
првобитну локацију у насељу Мијаковићи, који је са те локације измјештен на 



локацију код католичког гробља, гдје се налазе четири контејнера за одлагање смећа 
на 10 кућа, док у насељу Мијаковићи на 20 кућа нема ниједан контејнер. 
Она је образложила да су мјештани из овог насеља принуђени да пале смеће  и да га 
бацају на обалу Дрине, које развлаче пси и мачке, питајући зашто је склоњен тај 
контејнер и ко је тражио његово уклањање.  
Она је истакла да грађани који уредно плаћају услуге одлагања смећа могу смеће 
одлагати у контејнере без обзира гдје станују, апелујући на све грађане да уредно 
плаћају ове услуге како би град био чистији. 
 

Одговор  Одјељење за просторно уређење, стамбено- комуналне послове 

 

У телефонском разговору са предсједником  Мјесне заједнице Јошаница дошли смо 
до сазнања да је контејнер измјештен, јер су се поједини мјештани бунили да им је 
исти близу куће и да због несавјесног одлагања отпада и мириса нису могли 
боравити у својим кућама.Такође смо сазнали да су поједини мјештани набавили 
канте за отпад и да у сарадњи и сагласношћу са Комуланим предућем такав начин 
одлагања и одвожења отпада функционише. 
Предлажемо да Мјесна заједница Јошаница поднесе захтјев Одјељењу за одређивање 
локације на којој ће контејнери бити постављени, а на задовољство свих мјештана 
насеља Мијаковићи. Напомињемо да је за свако премјештање и измјештање 
контејнера потребна сагласност Одјељења за просторно уређење, стамбено- 

комуналне послове. 

 

Мирослав  Ристановић је предложио да се освијетли дио улице од раскрснице 
Улице Светог Николе до Улице Цара Лазара, односно од раскрснице на крају 
Градског стадиона до гробља Божовац. 
Он је образложио да је ова улица дјелимично освијетљена и више је мрачна, а велики 
број дјеце из насеља Бараковац и Лазарево узраста од првог до петог разреда пролази 
овом улицом. Улица је слабо освијетљена поготово у зимском периоду када су дани 
краћи. 
 

Одговор  Одјељење за просторно уређење, стамбено- комуналне послове 

 

Општина Фоча ће имати у виду изградњу расвјете на предметној дионици у 

наредној години. Овим путем апалујемо и на Савјет МЗ Лазарево да овај 
пројекат уврсти у један од приоритета за наредну годину. 
 

Милош  Милић  је предложио да сви надлежни субјекти у општини Фоча размотре 
шта би се у будућности могло урадити са незавршеним вишеспратним објектом који 
се налази у насељу Рибарска, како да се он стави у функцију, јер би се тиме 
спријечила потенцијална опасност за животе грађана који посјећујући такав објекат. 

 

Одговор  Одјељење за просторно уређење, стамбено- комуналне послове 

 

Објекат је у приватном власништву и у разговору са представником инвеститора 
дошли смо со сазнања да постоји могућност наставка радова на објекту и његовог 
завршетка изградње. 
 

Одговори на одборничке иницијативе  поднесене на Двадесетшестој редовној 
сједници Скупштине Општине Фоча, која је одржана 9. Новембра  2023. године 

 

На Двадесетшестојредовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је одржана 9. 

новембра 2023. године, у оквиру предвиђене тачке дневног реда: Иницијативе 



одборника, нове иницијативе дали су одборници: Немања Лазовић и Душан 
Бодирога. 
 

Немања  Лазовић је, у писаној форми, дао једну иницијативу. 
 

Он је предложио да се у Карађорђевој улици, од објекта „Клас“ до насеља Застава, 
поставе два лежећа полицајца.Он је образложио да је улица доста уска, не постоје 
простори ни са једне ни са друге стране коловоза, често се дешавају удеси, а велики 
број дјеце пролази том улицом до Основне школе „Веселин Маслеша“, па треба 
урадити на сигурности дјеце, што представља приједлог и мјештана из насеља 
Застава. 
 

Одговор  Одјељење за просторно уређење, стамбено- комуналне послове 

 

У наредном периоду приликом израде Програма уређења грађевинског земљишта за 

2024. годину, коришћења средстава заједничке комуналне потрошње за 2024. годину 
и утрошка средстава од шумских сортимената за 2024. годину уколико буде    
расположивих финансијских средстава биће планирано постављање „лежећих 
полицајаца“. 

 

Душан  Бодирога је, у усменој форми, дао двије иницијативе. 
 

1. Он је предложио да се назив „Фочанска бригада“ одреди за садашњи назив моста 
на Дрини – „Јужни мост слободе“ и да се он назове: „Мост Фочанске бригаде“. 

Он је сматрао да садашњи назив овог моста нема неки смислен назив и да је ово 
права локација којом би се одало веће признање славној Фочанској бригади, него 
што би то било са малом улицом која повезује стару аутобуску станицу и излази на 
Улицу Бранка Радичевића, као што је најављено.Ту има и одређене симболике јер је 
тај мост уништаван у НАТО агресији, у току септембра 1995. године, а поред моста 
се налази и спомен комплекс погинулим борцима славне Фочанске бригаде. 
 

Одговор : Скупштина Општине Фоча 

 

Иницијатива ће бити прослијеђена на обраду надлежном радном тијелу Скупштине 
Општине Фоча, која је овлашћена да утврди промејна назива улица, тргова и јавних 
установа и објеката. 

 

2.  Он је предложио да делегација Општине Фоча, која ће учествовати на сајму 
туризма у Солуну, у саставу од представника Туристичке организације Фоча и 
Општине Фоче, треба да посјети Манастир Свете Лидије.Он је образложио да је овај 
манастир био уточиште многе дјеце погинулих бораца из општине Фоча која су тамо 
боравила и имају прелијепе успомене из тог периода. Манастир је удаљен непуних 
сат времена вожње од Солуна, а својом посјетом Општина Фоча би одала признање 
Манастиру и сестринству. 
 

Одговор : Начелник Општине  
 

Делегација Општине Фоча  у Солуну посјетила знаменитости од значају за Српску 
историју и културу,колико су већ преузете обавезе на Сајму Туризма дозволиле. 
 

Достављено: 
1.Скупштина општине 

2.Копија а/а 


